
Årsmøde Frejlev Samråd den 26. februar 2025 kl. 19.00 

 

Dette år starter vi med at musikalsk indslag med sanger og musiker Daniel Jul – meget hyggeligt 
og humoristisk indslag med en ung udgave af ”Niels Hausgaard”, 

 

• Ruth Christensen vælges til dirigent og konstater Årsmødet for lovligt og korrekt 
indvarslet. 

• John Lind-Nielsen vælges som referent. 

 

• Formand Jeanette Emanuelsens årsberetning: 

 

”Et år med få, større begivenheder. 

Vi var et udvalg i samrådet, som arbejdede med at skabe en mere sikker skolevej. Vi havde møde 

med Torben Froberg og Evald Lange Riise, om mulighederne for deres politiske opbakning 

omkring at få etableret noget mere sikkert for de mindste trafikanter. 

Først var tanken en gennemgående cykelsti, men efter at have lavet en undersøgelse blandt 

Frejlev skoles elever, hvor de på et stort kort skulle indtegne deres rute i skole, stod det klart, at 

det ikke nødvendigvis ville være den optimale løsning. 

Vores vigtigste fokus blev at få en sikker løsning i forhold til at krydse Nibevej, hvor flest krydser, 

og det er her I nu ser vores nye fodgængerfelt. Vi er ikke i mål, men det var første, og det vigtigste 

tiltag. 

Skiltning på vores nye stolper, ved de tre indfaldsveje til Frejlev. 

Ideen er at de forskellige foreninger i byen, kan reklamere for deres forskellige initiativer. 

Vi har en lokal erhvervsdrivende, der er behjælpelig med bannere af god genbrugelig kvalitet, hvis 

det har interesse. 

Nu er det drømmen at få lys på, så os der passerer i de mørke vintertimer, også får glæde af 

oplysningerne. 

Frejlevs sidste udstykning, vest for Griegsvej og ud til St. Restrup. Det er købt og udvikles af 

Calum. Frejlev Samråd har været inviteret med i processen, for at give vores bud på, hvad det er 

vi mangler af boligtilbud, og de har været at præsentere deres tanker omkring det hele. Alle vi i 

Samrådet har været meget positive overfor det vi blev præsenteret for. Status er, at ting tager tid, 

og der er ikke startdato. 

Plejehjemmet på Cementgrunden i Frejlev, vil starte opførelsen nu. Vi må forvente en god rum tid 

med byggeri og store maskiner, midt i byen.  

Ekstra INFO: Byggeriet er planlagt i perioden marts 2026 til juli 2028  



Vi hilser de mange nye arbejdspladser til byen, velkommen, og glædes over at en industrigrund 

bliver omdannet til boligområde. 

Risengrød blev en del af vores lysfest til 1. søndag i advent. Jeg har selv været stor tilhænger af 

traditionen omkring vores lysfest, men ærgret mig over at den stod på småkager og slik kl 17-

17:30, til børn man efterfølgende skal have aftensmad i. Det geniale ved at være en del af byen og 

initiativerne er, at man kan påvirke sagerne, og derfor blev det prøvet af med risengrød. Det lod til 

at være en succes, så mon ikke man med ny formand, tager den tradition til sig….? 

Til sidst vil jeg opfordre til, at man følger Frejlev By på Facebook, hvor relevant information f.eks 

omkring lokalplaner, nye tiltag mv. deles. 

Vores referater fra årsmødet her, samt vores samrådsmøder kan findes på St. Restrup IF-

hjemmeside, hvor vi har gået en fane under dem, fremfor selv at vedligeholde en hjemmeside for 

byen. En hjemmeside er kun relevant, når den er opdateret, og da samrådet er en frivillig 

sammenslutning, vurderede vi at denne løsning var mest optimal og fremtidssikret.” 

 

Beretningen blev godkendt. 

 

• Årets regnskab blev fremlagt af kasserer Bjarne Bank-Schnack. Årets tilskud kr. 15.000 er 
primært anvendt til borgermøder som f.eks. lysfesten, risengrød, fakler, årsmødet mm 
samt til opsætning af skilte mm.  Årets resultat er et underskud kr. 7.645. 

• Samrådets formue er ult. 2024 ca. kr. 5.000. 

• Regnskabet blev godkendt. 

 

• Formandsvalg: 

• Troels Stausbo blev foreslået og enstemmigt valgt. 

• Bjarne Bang-Schnack blev genvalgt som kasserer 

• Sanne Holm blev genvalgt som bilagskontrollant 

 

• Eventuelt: 
 
Jeanette Emanuelsen fik stor ros og tak for årene som formand for Samrådet.  

  

Mødet afsluttet kl. 21.00 


